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P R O T O K Ó Ł Nr XXI/13 

z obrad XXI Sesji Rady Gminy Stara Biała, 

która odbyła się w dnia 16 maja  2013 r. 

 

 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Informacja nt. porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
7. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową gminy Stara Biała na rok 2013. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie realizacji projektu w ramach Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu 
Społecznego, Priorytet IX „Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach”, 
Działanie 9.1. „Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości 
usług edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty”, Poddziałanie 9.1.2. 
„Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z grup 
o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości usług 
edukacyjnych” nr POKL.09.01.02-14-165/13 pt. „Lepszy start w edukacyjną 
przyszłość”.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Planu Odnowy Miejscowości Maszewo 
Duże na lata 2013-2020”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Brwilno (dz. nr 32/1 
i nr 35/2). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Nowe 
Proboszczewice (dz. nr 8/13). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Stara Biała 
gruntu położonego w m. Brwilno (dz. nr 59/14). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wzięcia w użyczenie gruntu od Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. św. Andrzeja Apostoła w Brwilnie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania umowy użytkowania wieczystego z Płocką 
Spółdzielnią Mieszkaniową Lokatorsko – Własnościową w Płocku. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości na rzecz 
użytkownika wieczystego. 

16. Przedstawienie Oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2012 dla gminy Stara 
Biała. 

17. Zapytania i wolne wnioski. 
18. Zakończenie obrad.                
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XXI Sesja Rady Gminy Stara Biała odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
Rozpoczęła się o godz. 9.08 i zakończyła o godz. 13.10. 
Ustawowa liczba radnych wynosi 15 osób.  
Listy obecności w załączeniu do protokołu. 
 
Ad. 1.  
Sesję otworzył i przewodniczył jej Jan Wrześniewski – Przewodniczący Rady Gminy. 
Stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, 
wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
Przewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, 
sołtysów i zaproszonych gości. 

Ad. 2.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali  projekt porządku 
obrad. Zapytał, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad.  
Wójt złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad, tj. po punkcie 11 wprowadzenie punktów 
12 i 13: 
„12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Stara Biała gruntu 
położonego w m. Brwilno (dz. nr 59/14). 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wzięcia w użyczenie gruntu od Parafii Rzymskokatolickiej pw. 
św. Andrzeja Apostoła w Brwilnie”. 
i odpowiednią zmianę numeracji kolejnych punktów. 
Przewodniczący Rady, wobec braku innych wniosków, poddał pod głosowanie porządek obrad 
uwzględniający wniosek Pana Wójta i przedstawiający się następująco: 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Informacja nt. porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
7. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową gminy Stara Biała na rok 2013. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie realizacji projektu w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 

Ludzki współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego, Priorytet 
IX „Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach”, Działanie 9.1. „Wyrównywanie 
szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych 
w systemie oświaty”, Poddziałanie 9.1.2. „Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów 
z grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości usług 
edukacyjnych” nr POKL.09.01.02-14-165/13 pt. „Lepszy start w edukacyjną przyszłość”.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Planu Odnowy Miejscowości Maszewo Duże na 
lata 2013-2020”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Brwilno (dz. nr 32/1 i nr 
35/2). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Nowe 
Proboszczewice (dz. nr 8/13). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Stara Biała gruntu 
położonego w m. Brwilno (dz. nr 59/14). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wzięcia w użyczenie gruntu od Parafii Rzymskokatolickiej 
pw. św. Andrzeja Apostoła w Brwilnie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania umowy użytkowania wieczystego z Płocką 
Spółdzielnią Mieszkaniową Lokatorsko – Własnościową w Płocku. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości na rzecz 
użytkownika wieczystego. 

16. Przedstawienie Oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2012 dla gminy Stara Biała. 
17. Zapytania i wolne wnioski. 
18. Zakończenie obrad.                

 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 15 radnych 
                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, Rada Gminy jednogłośnie (15 głosów „za”) przyjęła 
porządek obrad zawierający wniosek Wójta i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 
protokołu z posiedzenia XX sesji Rady Gminy. Następnie stwierdził, że do rozpoczęcia Sesji 
radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń do protokółu, wobec czego poddał pod głosowanie projekt 
protokółu z sesji. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 15 radnych 
                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z XX Sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie 
(15 głosów „za”). 
 
Ad. 4. 
Wójt Gminy złożył informację o pracach w okresie między sesjami: 
 Trwa opracowanie dokumentacji dotyczącej przebudowy skrzyżowania drogi powiatowej 

z drogą gminną w Nowym Trzepowie. Zostaną zbudowane dwie zatoki autobusowe 
i chodniki. 

 Projekt budowy ul. Malinowej w Maszewie Dużym jest praktycznie zakończony. 
 Budowa ul. Szacherskiego w Nowych Proboszczewicach jest na etapie uzgadniania 

z Wojewódzkim Zarządem Melioracji Dróg Wodnych sposobu zrzucenia wody do rzeki 
Wierzbicy. 

 Ul. Cedrowa w Maszewie Dużym - powinna zostać zakończona do końca maja br. 
 Budowa ulicy do kościoła w Brwilnie przebiega zgodnie z planem. 
 Trwają prace projektowe związane z budową drogi na osiedlu „Wenecja” w Brwilnie. 
 Budowa przedszkola w Nowych Proboszczewicach i rozbudowa Zespołu Szkół w Maszewie 

Dużym jest na etapie wystąpień o pozwolenie na budowę. W Zespole Szkół w Maszewie 
Dużym, z uwagi na przepisy p.-poż., będzie musiała zostać wybudowana druga klatka 
schodowa. 

 Trwa budowa zespołu sportowo – rekreacyjnego w m. Biała. 
 W przyszłym tygodniu nastąpi otwarcie ofert na budowę zespołu sportowo – rekreacyjnego 

w Nowych Proboszczewicach. 
 Gmina Stara Biała jest na pierwszym miejscu w kolejce oczekujących na przyznanie dotacji 

na budowę „schetynówki”, tj. dwóch dróg gminnych od Brwilna poprzez Maszewo Duże 
i Ludwikowo do Ulaszewa, co spowoduje połączenie dróg wojewódzkich nr 562, 559 i 555. 

 W przyszłym tygodniu mija termin składania wniosków do Lokalnej Grupy Działania Związku 
Gmin Regionu Płockiego na tzw. małe projekty. Dofinansowanie na małe projekty to kwota 
ogółem do 118 tys. zł netto, którą Gmina będzie chciała wykorzystać w całości. 
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 W ramach programu Odnowa i Rozwój Wsi  jest propozycja budowy parkingu przy kościele 
w Maszewie Dużym, na gruncie kościelnym przejętym w użytkowanie przez Gminę Stara 
Biała oraz zagospodarowania terenu przy Zespole Szkół w Maszewie Dużym.  

 Został złożony wniosek do WFOŚiGW na dotację na usunięcie azbestu. 
 Odnośnie przydomowych oczyszczalni ścieków: trwa sprawdzanie, czy złożone wnioski 

spełniają wymagane kryteria. 
 Zostały wypłacone odszkodowania za grunty na budowę drogi „na wygon” i „w gęstej wsi” 

w Maszewie. 
 Została rozpoczęta procedura przyznania odszkodowań za grunty pod drogę w Nowym 

Trzepowie. 
 

Radna Grażyna Figiel-Bętlejewska zapytała: 
 Na ile dzieci jest planowane przedszkole w Nowych Proboszczewicach i czy zostały 

przewidziane miejsca dla dzieci, które w roku 2014 i 2015 będą miały 3, 4 lata. 
Odpowiedź Wójta: 
 Przedszkole będzie miało 6 izb lekcyjnych dla około 150 dzieci. W przyszłości rodzice, 

zgodnie z przepisami, będą mieli prawo, a nie obowiązek umieścić dziecko 3 lub 4-letnie 
w przedszkolu, więc dziś trudno precyzyjnie przewidzieć, jak dużo dzieci tam będzie.  
Poinformował, że obecnie jest już komplet dzieci w przedszkolu w Wyszynie. 

 
Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad. 
 
Ad. 5.  
Przewodniczący poszczególnych komisji złożyli sprawozdania z posiedzeń odbytych w okresie 
między sesjami. 
Komisja Rewizyjna spotkała się dwa razy. Przewodniczący Komisji Jacek Portalski omówił 
tematykę posiedzeń: 

1. Utrzymanie dróg publicznych na terenie gminy. 
2. Funkcjonowanie spółki Gospodarka Komunalna „Stara Biała” Sp. z o.o. 

Komisja Budżetowa spotkała się dwa razy. Przewodniczący Komisji Mariusz Downarowicz 
omówił tematykę posiedzeń: 

1. Bieżące utrzymanie dróg ze szczególnym uwzględnieniem utrzymania zimowego 
w sezonie 2012/2013. 

2. Funkcjonowanie spółki Gospodarka Komunalna „Stara Biała” Sp. z o.o. 
W sprawach różnych Wójt przedstawił do rozważenia projekty inwestycyjne z programu 
„Leader+” oraz Odnowa i rozwój wsi – oś Leader. 
Komisja Polityki Społecznej spotkała się dwa razy. Przewodniczący Komisji Andrzej 
Wojciechowski omówił tematykę posiedzeń: 

1. Działalność GOKiS oraz Gminnej Biblioteki Publicznej. 
2. Utrzymanie szkół na terenie gminy. 
3. Gospodarowanie gminnym zasobem mieszkaniowym. 

W sprawach różnych: 
1. Przewodniczący Rady poinformował o piśmie, które wpłynęło do niego od dr Urszuli 

Oleśkiewicz-Kiciak i dr Ewy Magierskiej w sprawie rzekomej odmowy przyjęcia chorego 
dziecka w Ośrodku Zdrowia w Białej. 

2. Kierownik Gops Małgorzata Wiśniewska-Klimczewska zapoznała Komisję z sytuacją 
rodzinno – materialną osób pozostających pod opieką Ośrodka. 

 
Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi lub pytania do złożonego sprawozdania 
Wobec braku uwag i pytań odnośnie przedstawionego sprawozdania przeszedł do kolejnego 
punktu porządku obrad. 

Ad. 6.  
Głos zabrali: 
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Radny Marek Krajewski zapytał: 
 Na jakim etapie jest budowa oświetlenia na przejściu dla pieszych na skrzyżowaniu ul. 

Szkolnej z ul. Lipnowską w Maszewie Dużym. 
Radny Marek Moderacki: 
 Zapytał, czy jest przewidywana naprawa uszkodzonych piłkochwytów na boisku 

w Maszewie Dużym. 
 Wyraził opinię, że dawna strona internetowa gminy była lepsza, bardziej czytelna niż 

obecna. 
Radny Sławomir Dąbrowski: 
 Zaproponował budowę chodnika od ul. Płockiej i ul. Modrzewiowej do stadionu w Nowych 

Proboszczewicach. 
Radny Piotr Rutkowski zapytał: 
 Kiedy zostaną zakupione kolejne witacze? 
 Co jest przyczyną pogorszenia jakości wody pitnej pochodzącej z wodociągu Srebrna-

Biała? Dodał, że filtry stają się bezużyteczne już po dwóch tygodniach. 
 Czy i kiedy będzie wybudowany wodociąg do działek nr 1/2 i 1/3 w Nowym Trzepowie? 
 Czy w br. będą zamontowane pompy podnoszące ciśnienie wody w rejonie  Dziarnowa, 

Bronowa-Zalesia, Bronowa Kmiecego, Kruszczewa i Nowego Trzepowa? 
Radny Władysław Mikołajczyk: 
 Przypomniał swoją prośbę naprawy bardzo zniszczonego przejazdu kolejowego przez drogę 

wojewódzką nr 540 w Nowych Proboszczewicach. 
 Odniósł się do sprawy poruszonej na poprzedniej sesji Rady Gminy, dotyczącej NZOZ 

„BIAŁA”. Stwierdził, że odpowiedź, którą przekazał Przewodniczącemu Rady wraz z pismem 
rodziców dziecka uważa za kończącą sprawę i nie ma nic więcej do dodania, ponieważ nie 
był obecny przy tym zdarzeniu. 

Radna Grażyna Figiel-Bętlejewska poprosiła w imieniu kobiet i dzieci, aby przy budowie dróg 
używać kruszywa o mniejszej gramaturze, po której łatwiej  chodzić i jeździć rowerem.  
Radny Mariusz Downarowicz zaproponował przeprowadzenie oprysku przeciw coraz bardziej 
uciążliwym komarom, w kooperacji z miastem Płock i gminami: Nowy Duninów i Brudzeń Duży. 
 
Odpowiedzi  Wójta: 
Na pytanie radnego Marka Krajewskiego: 
 Wystąpiliśmy do Rejonu Drogowego w Gostyninie o informacje, które niezbędne są do 

ewentualnej zmiany organizacji ruchu. 
Na pytanie radnego Marka Moderackiego: 
 Piłokochwyty zostaną w najbliższym czasie wymienione.  
 Strona internetowa została dostosowana do bieżących wymogów i uatrakcyjniona. 
Na propozycję radnego Sławomira Dąbrowskiego: 
 Budowa chodnika nie jest przewidywana w br. 
Na pytania radnego Piotra Rutkowskiego: 
 Montaż kolejnych witaczy nastąpi po przeprowadzeniu uzgodnień z zarządcami dróg, przy 

których będą ustawione. 
 Jakość wody mogła ulec chwilowemu pogorszeniu z powodu wymiany złoża.  
 Wodociąg do działki nr 1/2 i 1/3 w Nowym Trzepowie został uwzględniony w propozycji 

zmiany budżetu przygotowanej na dzisiejszą sesję. Ta inwestycja będzie jeszcze 
realizowana i rozliczona przez Urząd a nie przez Spółkę. Natomiast następne inwestycje 
wod.-kan. będą już wykonywana przez Spółkę. 

Na sprawę poruszoną przez radnego Władysława Mikołajczyka: 
 W sprawie naprawy przejazdu kolejowego w ciągu drogi wojewódzkiej nr 540 zostanie 

wysłane pismo z prośbą o uwzględnienie tej naprawy w trakcie robót remontowych drogi. 
 Odnośnie sprawy z NZOZ „BIAŁA” – informacja przekazywana publicznie powinna być 

sprawdzona, aby nie było rozbieżności pomiędzy relacjami przedstawianymi na sesji a 
opisanymi przez lekarki z NZOZ „BIAŁA”. Nie wszystkie informacje, które dochodzą do 
radnych i sołtysów są prawdziwe. Panie doktor odebrały sprawę przedstawioną przez 
radnego Władysława Mikołajczyka jako poważny zarzut stawiany publicznie. 
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Na prośbę radnej Grażyny Figiel-Bętlejewskiej: 
 Zostanie zwrócona uwaga, aby powierzchnia drogi została odpowiednio przygotowana. 
Na propozycję radnego Mariusza Downarowicza: 
 Zostanie przeprowadzone rozeznanie w sprawie przeprowadzenia zabiegu chemicznego. 
Odpowiedzi Prezesa Zarządu Spółki na pytania radnego Piotra Rutkowskiego:  
 Na stacji uzdatniania wody w Białej w tym i w przyszłym tygodniu następuje częściowa 

wymiana złoża, co być może spowodowało czasowe  pogorszenia jakości wody. 
 Odnośnie podniesienia ciśnienia wody: trwają prace obliczeniowe prowadzone przez 

projektanta, które pomogą wybrać odpowiednie rozwiązanie techniczne. 
Przewodniczący Rady zaapelował, aby sprawy dotyczące dostarczania wody i odbioru 
ścieków zgłaszać bezpośrednio do Prezesa Zarządu Spółki, a nie czekać z nimi do sesji. 
Wiceprzewodniczący Rady Włodzimierz Kajkowski zauważył, że dla obu Proboszczewic 
potrzebny jest zarówno stadion jak i Ośrodek Zdrowia.  
Radny Stanisław Wiśniewski przypomniał, że konieczne jest odsunięcie pętli przystanku 
autobusowego od Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Wyszynie na koniec drogi powiatowej. 
Radny Wojciech Żółtowski: 
 Zapytał, kiedy jest przewidywana budowa, wspólnie z Powiatem Płockim,  chodnika przy ul. 

Augustyna Kordeckiego w Białej. 
 Stwierdził, że podziela zdanie radnego Marka Moderackiego odnośnie nowej strony 

internetowej gminy i zauważył, że łatwiej było mu się poruszać po starej stronie. 
Radna Grażyna Figiel-Bętlejewska wyraziła opinię, że nowa strona internetowa jest bardzo 
nowoczesna i łatwiej znaleźć na niej informacje niż na dotychczasowej stronie. 
 
O godz. 10.35 Przewodniczący Rady zarządził 30 minutową przerwę w obradach. 
O godz. 11.05 wznowiono obrady. 
Podczas przerwy salę obrad opuścił kierownik Posterunku Policji w Starej Białej Pan Zdzisław 
Dybiec. 
 
Odpowiedzi Wójta: 
 na sprawę poruszoną przez radnego Stanisława Wiśniewskiego: 
 Sprawa odsunięcia przystanku autobusowego od szkoły jest zasadna. 
Na pytanie radnego Wojciecha Żółtowskiego: 
 Odnośnie strony internetowej to jest to też kwestia przyzwyczajenia. 
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową 
Gminy Stara Biała na rok 2013. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. Wobec braku wniosków ze strony radnych poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 162/XXI/13 zmieniającą Uchwałę Budżetową gminy Stara Biała na rok 2013 
(uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 8. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie realizacji projektu 
w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki współfinansowanego ze środków 
Europejskiego Funduszu Społecznego, Priorytet IX „Rozwój wykształcenia i kompetencji 
w regionach”, Działanie 9.1. „Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej 
jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty”, Poddziałanie 9.1.2. 
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„Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz 
zmniejszenie różnic w jakości usług edukacyjnych” nr POKL.09.01.02-14-165/13 pt. „Lepszy 
start w edukacyjną przyszłość”. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. Wobec braku wniosków ze strony radnych poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 163/XXI/13 w sprawie realizacji projektu w ramach Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego, 
Priorytet IX „Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach”, Działanie 9.1. 
„Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych 
świadczonych w systemie oświaty”, Poddziałanie 9.1.2. „Wyrównywanie szans 
edukacyjnych uczniów z grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie 
różnic w jakości usług edukacyjnych” nr POKL.09.01.02-14-165/13 pt. „Lepszy start 
w edukacyjną przyszłość” (uchwała w załączeniu do protokółu). 

Ad.9. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Planu 
Odnowy Miejscowości Maszewo Duże na lata 2013-2020”. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. Wobec braku wniosków ze strony radnych poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 164/XXI/13 w sprawie uchwalenia „Planu Odnowy Miejscowości Maszewo 
Duże na lata 2013-2020” (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 10. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych z nabyciem prze Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. 
Brwilno (dz. nr 32/1 i nr 35/2). 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. Wobec braku wniosków ze strony radnych poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 165/XXI/13 w sprawie  wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem prze Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Brwilno (dz. nr 32/1 i nr 35/2) 
(uchwała w załączeniu do protokółu). 
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Ad. 11. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu 
położonego w m. Nowe Proboszczewice (dz. nr 8/13) 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. Po wyczerpaniu listy mówców i wobec braku wniosków ze strony radnych 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0  radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 166/XXI/13 w sprawie  wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Nowe 
Proboszczewice (dz. nr 8/13) (uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 12. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. 
Brwilno (dz. nr 59/14). 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. Wobec braku wniosków ze strony radnych poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 167/XXI/13 w sprawie  wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem prze Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Brwilno (dz. nr 59/14) 
(uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 13.  
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wzięcia w użyczenie 
gruntu od Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Andrzeja Apostoła w Brwilnie. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. Wobec braku wniosków ze strony radnych poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 168/XXI/13 w sprawie  wzięcia w użyczenie gruntu od Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. św. Andrzeja Apostoła w Brwilnie (uchwała w załączeniu do 
protokółu). 
 
Ad. 14. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie rozwiązania umowy 
użytkowania wieczystego z Płocką Spółdzielnią Mieszkaniową Lokatorsko – Własnościową 
w Płocku. 
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Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. Wobec braku wniosków ze strony radnych poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 169/XXI/13 w sprawie rozwiązania umowy użytkowania wieczystego z Płocką 
Spółdzielnią Mieszkaniową Lokatorsko – Własnościową w Płocku (uchwała w załączeniu 
do protokółu). 
 
Ad.15. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż nieruchomości na rzecz użytkownika wieczystego. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. Po wyczerpaniu listy mówców i wobec braku wniosków ze strony radnych poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 0 radnych, 
                                   „przeciw” 13 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 2 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy nie podjęła Uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości na rzecz użytkownika wieczystego. 
 
Ad.16. 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali wcześniej „Ocenę zasobów pomocy 
społecznej na rok 2012 dla gminy Stara Biała” przygotowaną przez kierownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej Stara Biała Małgorzatę Wiśniewską-Klimczewską, która wyjaśniła 
pokrótce zakres zagadnień objętych Oceną. 
Następnie poprosił radnych o zadawanie pytań do przedstawionego dokumentu. 
Wobec braku pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu 
porządku obrad. 
 
Ad. 17. 
W punkcie zapytania i wolne wnioski głos zabrali: 
Sołtys Ludwikowa Leszek Majczyna: 
 Przypomniał, że sołectwo w ubiegłym roku wzięło udział w akcji „Masz Głos Masz Wybór” , 

której organizatorem była Fundacja im. St. Batorego i Szkoła Liderów, uzyskując 
wyróżnienie i kwalifikując się do II edycji. 

 Zapytał, czy Rada Gminy podjęła już uchwałę w sprawie inicjatywy lokalnej. 
 Zauważył, że obecna strona internetowa gminy jest jedną z lepiej funkcjonujących stron 

w powiecie płockim. 
 Zwrócił się do przewodniczącego Komisji Budżetowej z pytaniem, kiedy przy posesji nr 

12/13 w Ludwikowie zostanie zamontowane oświetlenie. 
Przewodniczący Komisji Mariusz Downarowicz odpowiedział, że do realizacji w br. 
wybrano wnioski najpilniejsze. Wniosek ten nie został odrzucony, ale przełożony do 
realizacji w kolejnych latach. 

 Poinformował o psach zagrażających spacerowiczom. 
 W jaki sposób można wykorzystać dojście do Internetu szerokopasmowego, który został 

zainstalowany na szkole w Wyszynie? 
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 Stwierdził, że konieczny jest projekt przebudowy ruchu na drodze przy Zespole Szkolno-
Przedszkolnym w Wyszynie. 

 Poinformował, że dysponuje informatorem pt. „Narzędziownik Obywatelski” wydanym 
w ramach akcji „Masz Głos Masz Wybór”, który rozdał radnym i sołtysom. 

Sołtys Starych Proboszczewic Jan Sieradzki: 
 Zapytał, jakie przyjęto kryteria kolejności realizacji budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków. 
Sołtys Bronowa-Zalesia Bogdan Jachimowicz: 
 Zapytał, czy można oczekiwać zniżek za odbiór śmieci w przypadku rodzin wielodzietnych. 
 Zauważył, że na terenie gminy poprawiła się jakość wody. 
Odpowiedzi Wójta: 
Na sprawy poruszone przez sołtysa Leszka Majczynę: 
 Aktualnie nie została podjęta uchwała w sprawie inicjatywy lokalnej.  
 Problem bezpańskich psów to jest problem braku dozoru właścicieli, którzy czasem 

zachowują się bardzo nieodpowiedzialnie. Dlatego też 5 miejsc, którymi dysponuje Gmina 
w schronisku dla psów może okazać się za mało. 

 Odnośnie Internetu – na budynku szkoły w Wyszynie została zainstalowana antena do 
Internetu. Osobom zainteresowanym bardziej szczegółowymi informacjami zostanie 
przekazany kontakt do firmy instalującej. 

 Odnośnie zmiany organizacji ruchu: wkrótce będzie wykonany projekt, który będzie można 
ocenić. 

Na pytanie sołtysa Starych Proboszczewic Jana Sieradzkiego: 
 Wpłynęło około 140 wniosków w sprawie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. 

W każdym przypadku należy przeprowadzić badania geologiczne, aby potwierdzić, 
możliwość budowy oczyszczalni w danym miejscu. Po przeprowadzeniu badań zostanie 
złożony wniosek do NFOŚiGW.  Trudno więc podać sztywne terminy. 

Na sprawy poruszone przez sołtysa Bronowa-Zalesia Bogdana Jachimowicza: 
 Ulgi w opłacie za wywóz śmieci w przypadku rodzin wielodzietnych mogą być zastosowane, 

o ile pozwolą na to przepisy prawne. Na dzień dzisiejszy takie ulgi nie są przewidywane, ale 
jest prawdopodobne, że to się zmieni. 

Radny Marek Moderacki zaproponował wymianę płytek na schodach prowadzących do 
głównego wejścia do budynku Urzędu Gminy. 
Przewodniczący Rady zauważył, że nie zostały jeszcze zainstalowane poręcze przy schodach 
prowadzących do sali konferencyjnej w Urzędzie Gminy. Odnosząc się do sprawy psów 
bezpańskich stwierdził, że właścicielem psa jest ten, kto go karmi, nawet gdy nie wpuszcza psa 
na teren swojej posesji. 
Radna Grażyna Figiel-Betlejewska: 
 Zapytała, dlaczego jest taka duża różnica w opłacie za śmieci w przypadku  lokali, w których 

jest prowadzona działalność gospodarcza między ZGRP a Warszawą. Czy ceny ustalone 
przez ZGRP są stałe, czy może ulegną obniżeniu? 

Sołtys Ludwikowa Leszek Majczyna: 
 Zapowiedział złożenie petycji w sprawie wyodrębnienia funduszu sołeckiego z budżetu 

gminy kolejnego roku. 
 Zapowiedział, że we wrześniu lub październiku br. odbędzie się szkolenie dla sołtysów, na 

które zaprasza również radnych. 
Sołtys Włoczewa Romuald Żółtowski: 
 Podziękował za naprawienie szyby w świetlicy we Włoczewie. 
 Zapytał, czy będzie odtworzona droga we Włoczewie. 
Radny Władysław Mikołajczyk: 
 Zwrócił się o pomoc i zapytał gdzie może zgłosić problem dużej ilości kotów, które są na 

terenie jego posesji. 
 Wyraził obawę, czy zostanie zrealizowany harmonogram działań wdrażających ustawę 

śmieciową, tak aby w lipcu br. śmieci nie pozostały nie odebrane. Zaproponował 
przedłużenie okresu składania deklaracji na śmieci. 
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 Odniósł się do ceny za śmieci w przypadku rodzin wielodzietnych zauważając, że dla firm 
wywożących śmieci jest to działalność komercyjna. Natomiast rodziny wielodzietne o niskich 
dochodach, których nie stać na opłatę za śmieci, mają możliwość zwrócenia się o pomoc do 
GOPS. Zauważył, że opłaty obowiązujące mieszkańców Gminy Stara Biała nie są wysokie. 

Sołtys Starych Proboszczewic Jan Sieradzki: 
 Poprosił o budowę chodnika od ul. Płockiej w Starych Proboszczewicach w stronę stadionu, 

co poprawi bezpieczeństwo pieszych korzystających z terenu sportowo – rekreacyjnego. 
Radny Stanisław Wiśniewski: 
 Poinformował, że  w dniu 8 czerwca br. w godz. 8.00 – 12.00 przy Zespole Szkolno-

Przedszkolnym w Wyszynie będzie odbywała się zbiórka krwi. Zachęcił druhny, druhów 
i wszystkich mieszkańców w wieku 18 – 65 lat, cieszących się dobrym zdrowiem,  do 
włączenia się w tę akcję. Poinformował, że należy zjeść lekkie śniadanie i zabrać ze sobą 
dokument tożsamości. 

 
Odpowiedzi Wójta: 
Na propozycję radnego Marka Moderackiego: 
 Płytki na schodach miały być wymienione w ubiegłym roku, jednak z powodu wysokich 

kosztów sprawa została odłożona. 
Na sprawy zgłoszone przez radnego Władysława Mikołajczyka: 
 Problem bezpańskich kotów jest nowy, należy zastanowić się nad jego rozwiązaniem. 
 Nie ma zagrożenia, że śmieci nie będą odebrane po 1 lipca br., ponieważ ZGRP – jeśli nie 

wyłoni do tego czasu odbiorcy śmieci w przetargu - może to zrobić z wolnej ręki. 
Na pytania radnej Grażyny Figiel-Bętlejewskiej, radnego Władysława Mikołajczyka, 
radnego Wojciecha Żółtowskiego odnośnie zagadnień odbioru śmieci: 
 Opłaty za odbiór śmieci dla lokali, w których jest prowadzona działalność gospodarcza, 

zostały zmniejszone.  Wójt pokrótce omówił sytuację na rynku firm odbierających  śmieci. 
 
Pracownik Urzędu Gminy Monika Szpiek, będąca Członkiem Zarządu LGD „Stowarzyszenie 
Rozwoju Ziemi Płockiej”, pokrótce przedstawiła działania na rzecz rozwoju obszarów wiejskich 
stowarzyszonych gmin. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Włodzimierz Kajkowski: 
 Poprosił o podanie kosztu wymiany płytek na schodach wejściowych do budynku Urzędu 

Gminy, tak aby Rada Gminy mogła w przyszłorocznym budżecie zabezpieczyć tę kwotę. 
 Wypowiedział się za odtworzeniem zaoranej drogi we Włoczewie. 
Odpowiedź Wójta: 
 W gminie jest wiele nieużywanych, zaoranych dróg, które są jedynie na mapie. Droga we 

Włoczewie jest też taką, nikomu niepotrzebną drogą i dlatego nie jest celowe jej 
remontowanie. 

Na prośbę sołtysa Starych Proboszczewic Jana Sieradzkiego: 
 Chodnik byłby potrzebny tylko dla nielicznych mieszkańców, dlatego nie przewidziano jego 

budowy w bieżącym roku. 
 
Radny powiatu płockiego Marcin Piotrowski: 
 Poinformował, że Zarząd Powiatu Płockiego otrzymał absolutorium za 2012 rok, choć nie 

jednogłośnie. On sam głosował przeciw, z powodu przyjętych kierunków działania i ich 
realizacji, np. braku politycznej woli na restrukturyzację szkół i DPS-ów. 

 Odnośnie ustawy śmieciowej – wyraził opinię, że cenę za odbiór śmieci będzie można 
obniżyć, ponieważ segregowane odpady stanowią wartość handlową. 

Przewodniczący Rady zaapelował do radnych i sołtysów, aby przed nagłośnieniem każdej 
zgłoszonej im sprawy starali się sprawdzić fakty. Następnie odczytał pismo z NZOZ „BIAŁA” 
z dnia 13.05.2013 r., w którym Panie doktor żądają publicznego sprostowania przez radnego 
Władysława Mikołajczyka treści zawartych w jego wypowiedzi podczas XX sesji Rady Gminy 
(dotyczy rzekomej odmowy przyjęcia chorego dziecka w przychodni w Białej) oraz oficjalnych 
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przeprosin na kolejnej sesji Rady Gminy. Dodał, że tę sprawę można było wcześniej wyjaśnić 
z NZOZ „BIAŁA” nie czekając na sesję Rady Gminy, aby ją upublicznić. 
Radny Władysław Mikołajczyk zauważył, że ma obowiązek rozmawiać z każdym 
mieszkańcem, ale nie nagrywa rozmów, więc szczegóły sprawy przedstawione przez Panie 
doktor i radnego mogą się różnić. Następnie wyjaśnił swój punkt widzenia w tej sprawie 
odpierając zarzuty, że postąpił niewłaściwie. 
Na pytanie radnej Grażyny Figiel-Bętlejewskiej Przewodniczący Rady wyjaśnił, na czym 
polega ochrona danych osobowych w stosunku do nazwisk mieszkańców, których sprawy są 
omawiane podczas sesji i na komisjach Rady Gminy. Radna poprosiła również o interpretację 
radcy prawnego w tym zakresie. Wójt dodał, że samo nazwisko nie podlega ochronie jako dane 
osobowe. 
Sołtys Starych Proboszczewic Jan Sieradzki wypowiedział opinię, że Przewodniczący Rady 
powinien wcześniej porozmawiać z radnym Władysławem Mikołajczykiem i nie odczytywać 
pisma z NZOZ „BIAŁA” na sesji, ponieważ nie służy to wyciszeniu sprawy. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że pismo z NZOZ „BIAŁA” dostał oficjalną drogą i w taki 
sposób jest zobowiązany ją wyjaśnić. Nie było jego intencją karanie kogokolwiek a jedynie 
pokazanie, jak można taką sprawę „rozdmuchać”, co nie służy niczyim interesom. Radny lub 
sołtys przekazując sprawę na sesji Rady Gminy musi mieć pewność przedstawianych faktów. 
Wiceprzewodniczący Rady Włodzimierz Kajkowski stwierdził, że nie da się do końca 
zweryfikować wszystkich informacji przekazywanych przez mieszkańców. 
Radny Stanisław Wiśniewski: 
 Zapytał radnego powiatu płockiego Marcina Piotrowskiego, czy będzie wybudowany wjazd 

z drogi gminnej spod młyna w drogę powiatową w Wyszynie. Ta sprawa była już dawno 
zgłaszana i do tej pory nie ma odpowiedzi. 

Radny powiatu płockiego Marcin Piotrowski: 
 Poinformował, że złożył trzy interpelacje w tej sprawie. Na żadną nie uzyskał wiążącej 

odpowiedzi. Być może radny powiatu płockiego Lech Dąbrowski będzie miał więcej 
informacji w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że posiedzenia komisji w czerwcu br. odbędą się 
w terminach: 

o Komisji Rewizyjnej – 04 czerwca, 
o Komisji Budżetowej – 11 czerwca, 
o Komisji Polityki Społecznej – 18 czerwca. 

 
Ad. 18. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XXI Sesji 
Rady Gminy Stara Biała. 
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